
 

REFERAT 

Tema for møte:   Samordningsgruppen for geografisk informasjon 

Tid og sted:   15. september 2022, Kartverket Oslo 

Referent:   Kartverket v/sekretariatet  

Kopi til:   Kommunal- og distriktsdepartementet 

  

Til stede: 
Anne Guro Nøkleby  Kartverket, stedfortreder for Erik Perstuen 
Atle Dale Moen   Statens vegvesen 
Einar Jensen   Kartverket/Geovekst-forum (fung. sekretær) 
Frode Brattås   Trøndelag fylkeskommune/KS 
Hildegunn Norheim  NIBIO 
Eli Øydvin   NVE  
Øyvind Martinsen  Forsvaret 
Rolf Bekkhus   Oslo kommune (KS/Storkommunegruppa)  
Kjersti Løvseth Ruud  NGU 
Ingunn Limstrand  Miljødirektoratet 
Dagfinn Sveen    SSB, vikar for Jørn Undelstvedt 
Lars Elsrud   Kartverket, eiendom 
Henrik Schuller   Kartverket, land 
Jan Christian Andersen  Arendal kommune (KS) 

 
Ikke til stede: 
Svein Olav Mjelve  Telenor 
Torbjørn Kravdal  NTNU Gjøvik 
Kristin Lind   Energi Norge 
Mats Berg   Politiet 
Per Vallner   Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Jørn Undelstvedt  SSB 
Sissel Skovly   Kartverket (Land) 
Erik Perstuen 
 
Gjester  
Per Erik Opseth   Kartverket/Geosats2024 
Laila Løvhøiden   Kartverket/Geosats2024 
  

Andre deltakere: 
Bjørge Stavik   Kartverket/Plandataforum 
Iren Andersen   Kartverket/Temadataforum 
Anne Jørgensen   Kartverket 
 
Sekretariat: 
Arvid Lillethun   Kartverket (Land) 
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AGENDA: 
 

Administrative saker 

Sak 12/2022 Strategi og handlingsplan 

• Midtveisevaluering og revisjon høsten 2022 (for 2023) 

• Kjernedata – status og utfordringsrapport  

• Beredskap  

Sak 12/2022 Strategi og handlingsplan forts 

• Gjenbruk – rapporter foreligger og peker på flere dataeiere  

Sak 13/2022 KS – veikart og tiltak. 

Sak 14/2022 Revitalisering av underliggende fagfora 

• Standardisering – brukerinvolvering gjennom fagforaene  

• Matrikkel-forum  

Sak 15/2022 Framtidig finansiering av geografisk infrastruktur, prosjekter og 
aktiviteter 

• Finansiering av fellesløsninger – Geovekst-rapport presentert for departementet 

• Geosats – videre prosess fram til søknad 

Informasjonssaker 

• Pris for «gode døme for bruk av geodata» 

• Endringer i Landdivisjonen, Anne Guro N 

Eventuelt og neste møter 
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Administrative saker 

• Referat og oppfølgingssaker 
 

Ingen kommentarer til referatet fra forrige møte. 

 

 

Oppfølgingspunkter fra forrige møte: 
• De fleste sakene var egne saker i dagens møte 
• 29/2021 – behov for fortsatt bruk av SOSI-formatet 

Kartverket har kontaktet alle fylkenes geodatautvalg (FGU) og hørt med samarbeidspartene. 
Vurderingene i FGU-ene er ulike, men hovedkonklusjonen er: SOSI –filformatet avvikles. Det må legges 
en fremdriftsplan for dette som hele bransjen er innforstått med.   
• Ny representasjon fra KS 

Jan Christian Andersen, Arendal kommune, er oppnevnt som en ny representant fra KS og erstatter 
Kristin Tandberg fra Asker kommune. 

Sak 12/2022 Strategi og handlingsplan 

• Midtveisevaluering og revisjon høsten 2022 (for 2023) 
Statusmøte Menon Economics (konsulent), Kartverket og KDD 

Endelig rapport midtveisevaluering skal foreligge 7. oktober 

Diskusjon: 

Hva vil være mulig pr 1. januar 2023? 
Vil vi få noen signaler fra KDD etter 7. oktober? 
Det vil etter all sannsynlighet ikke medføre noen nye midler etter evalueringen. 
Vi bør ta en egen evaluering og se hvor langt vi har kommet med de ulike tiltakene. 
Vi bør foreta en prioritering av tiltakene. 
SSBs tiltak er ikke og vil ikke bli prioritert. Skal handlingsplanen nedskaleres? Andre 
statistikkprodusenter er en utfordring. 
En nedskalering vil kanskje gjøre situasjonen verre? Man bør kanskje legge mer 
ansvar på brukerne? FOU-initiativet er veldig positivt. 

Kan vi kreve en tilbakemelding fra ansvarlig for tiltakene i handlingsplanen? 

Hva bør prosessen være gjennom 2023 for å revitalisere handlingsplanen? 

 

• T1 - Kjernedata (KD) – status og utfordringsrapport, Arvid Lillethun 
Presentasjon fra Arvid er tilgjengelig på Teamet 

Diskusjon/kommentarer 

Vedtak:  

Samordningsgruppen godkjente referatet fra møtet 19. mai 2022. 
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o Dette er dynamisk, bevegelig mål – hvordan håndtere 
o Er det noen formell sammenheng mellom KD og DOK-data – nei! 
o Hva med data som ikke kommer inn under KD-begrepet? 
o Hvordan forholder våre naboland seg til dette sakskomplekset? I Sverige er blant 

annet plandata inne i folden 
o Hva skal kjernedata benyttes til? Overordnet, nasjonalt nivå (aggregerte) eller på 

«innbyggernivå» 
o Ikke greit at Kartverket driver brukerundersøkelse på lokalt nivå, men OK på 

nasjonalt nivå 
o Vurderte dere andre inndelinger enn FNs temainndeling og metode (14 tema)? 
o Hva er målet? 

• T15 - Beredskap, Arvid L 

• T12 - Gjenbruk – rapporter foreligger og peker på flere dataeiere.  
 

Sak 13/2022 KS – veikart og tiltak. Heidi Liv Tomren 
Presentasjon fra Heidi Liv tilgjengelig på Teamet 

Veikartet skal skape en forutsigbar og tydelig forventning fra de ulike aktørene, samtidig 

som veikartet skal legge til rette for gevinstrealisering 

Fokus på: 

• Heldigital samhandling 
• Strukturert datagrunnlag 

Veikartet bør knyttes opp mot tiltak i handlingsplanen (tiltak 3, 4 og 5) 

Anbefalte satsinger 2023 A-, B- og C-tiltak. Vi må prioritere! 

Diskusjon/kommentarer: 

• Kort applaus 
• Noe vi bør prøve å pakke inn i fylkenes geodataplaner (i fellesdokumentet for 2023-

2026), med forslag til lokale formuleringer. Utført i ettertid. 
• Har dere noen pengesekk? Digi-finn! 

Sak 14/2022 Revitalisering av underliggende fagfora 

• Standardisering – brukerinvolvering gjennom fagforaene – Heidi Melbye, Kartverket 
Saken utsatt til neste møte 

• Matrikkel-forum – Siri Linn Ektvedt, Kartverket 
Kartverket i endring – litt info om nye arbeidsmetoder i Eiendom. 

Ønsker andre møteplasser: 

o 1:1 (brukerbehov, brukerreiser) 
o Samarbeidsarenaer/møter (f.eks. fritidsbolig) 
o Bruker-webinar 

Tilbakemeldinger i møtet: 
Hvem er brukerne? 
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Matrikkelforum har en plass. Informasjonsutveksling/behov hos alle brukere kommer 
fram. 
Det er positivt at det åpnes mer for 1:1 dialog. Kunne det i tillegg opprettes en årlig 
møteplass for nasjonale parter? 
Flere møter vil gå mer over til webinarer – positivt (matrikkelmandag) 
Webinarer er effektive formidlingskanaler, men det er ikke der man får diskutert nye 
initiativ og ideer 

 

I bakgrunnsnotatet var det beskrev følgende forslag til vedtak. Dette er informasjon i tillegg 
til vedtaket. 

Kartverket ønsker å samordne, men i framtiden ønsker vi å jobbe innsiktsdrevet mer 
direkte inn mot de enkelte brukernes behov. Tilbakemeldingene fra andre fora er at scopet 
«Matrikkelen» blir for stort og brukerne for forskjellige for at slike store fora fungerer. Vi 
står overfor et stort moderniseringsarbeid på eiendomsområdet i Kartverket (blant annet 
ved modernisering av matrikkelen). Vi vil fra 2023 invitere til åpne «brukerwebinar» to 
ganger i året hvor vi blant annet gir informasjon om innsiktsarbeid/kartlagte brukerbehov, 
strategiske og brukerrettede veikart og pågående aktiviteter innenfor eiendomsområdet til 
Kartverket. Der vil vi ønske alle brukere velkommen. Hvis Samordningsgruppen har 
ytterligere behov enn dette så stiller vi opp, men da må andre enn Kartverket stå for 
administrasjon. 

Foreslår å IKKE revitalisere brukerforum for matrikkel. 

 
 

Sak 15/2022 Framtidig finansiering av geografisk infrastruktur, prosjekter og aktiviteter 

• Finansiering av fellesløsninger – Geovekst-rapport presentert departementet 
Johnny Welle og Einar Jensen presenterte Geovekst-rapporten, «Den samfunnsmessige 
anslåtte nytteverdien, bruken og kostnadene av datasettene i Geovekst», for statssekretær 
Kjersti Bjørnstad, KDD 29. august. Det ble fokusert på nytteverdien og fellesløsningene som 
er hjertet i hjerte i den geografiske infrastrukturen. Finansiering av drift og videreutvikling 
av disse er kritisk. 

• Geosats – videre prosess fram til søknad – Per Erik Opseth, Kartverket 
Per Erik redegjorde for bakgrunnen for Geosats, med vekt på behovet modernisering av 
fellesløsningene. 

Gjennomgang av status i arbeidet (se vedlagte foiler) 

NVE har meddelt at de ikke lengre ønsker å delta i «kvikkleire»-delen, da de venter på 
signaler fra OED. 

 
Geosats24 –  

Nasjonalt dynamisk blå- og grønt-strukturkart (Hildegunn). Det vises til vedlagte foiler. 

Det er behov for økt kunnskapsnivå. Manglende kunnskap i kommunene gir dårligere 
beslutninger. 

Vedtak: 

Matrikkelforum legges ned fra dags dato og det henvises til teksten over. 

 



6 

 

 

NIBIO har utviklet en metode som det er behov for å standardisere, i tillegg til rutiner for 
oppdatering.  

Hva er grønnstrukturkart? 

o Viser vegetasjon og grønne verdier for tettsteder 

Hva er blåstrukturkart? 

o Kart over dreneringslinjer 
o Kritiske punkt 
o Tilsig/avrenningskart 

Diskusjon/kommentarer 

Det er viktigste når vi skal samarbeide, er forholdet til sektormyndighetene (hvem har 
ansvaret?). Vær obs på sektormyndighetenes rolle. Alle relevante nasjonale parter må være 
med. Hvem bestemmer anbefalt metodikk? Hvem gjør hva? 

Grønnstrukturkartet burde vært en del av Geovekst-samarbeidet. Ønsker å finne noen 
arenaer for å jobbe sammen. 

Det jobbes en del med dette lokalt (Statsforvalter, fylkeskommune og Kartverket). Må få 
felles metode. Greier ikke å samordne! 

Det må jobbes for å løse tiltak 3 (forenkle dataflyten i kommunene). Hvor mye kan vi stryke 
fra DOK med dette tiltaket? 
 

Har vi et godt nok grunnlag til å fremme en Geosats24 søknad om finansiering av 
fellesløsningene? 

Konklusjon: 
Samordningsgruppen har ikke konkludert med at saken er stor nok til å fremme som en 
satsing i Geosats24. Saken skal diskuteres i geodatarådet 20. september. 

Vi bør skille kunnskapsgrunnlag og forvaltning-/fellesløsninger. 

Hvordan finansiere felleskomponentene – Kartverket, KDD, alle aktuelle departementer eller 
sluttbruker? 

T3 – hvordan gjøre kommunene bedre? Kompleksiteten og utfordringene for en kommune 
med å nyttiggjøre dagens infrastrukturen ble kommentert: 
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Informasjonssaker 

• Nasjonal pris for «gode døme for bruk av geodata», Arvid L 
Nasjonalt geodataråd og KDD står bak initiativet. Mål å tydeliggjøre nytten av geografisk 
informasjon i samfunnet. For tredje år på rad blir derfor virksomheter, etater og 
organisasjoner oppfordret til å sende inn innovative eksempler på bruk av geodata. 

Frist for innlevering av forslag er 7. oktober 

Kåringsarrangement KDD/Geodatarådet arrangeres i uke 49 (7. desember er en aktuell dato). 

 

• Endringer i Landdivisjonen, Anne Guro N 

14.55 – 15.00 Eventuelt og neste møte 09.00 – 09.15 Administrative saker  
 

Oppfølging av de underliggende fagfora - saken tas opp på senere møte. 

 

Neste møte: 17. november, Kartverket Oslo 
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